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§ 1
Godkännande av dagordning

Den utsända dagordnmgen godkändes.
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§2
Val av justerare och dag för justering

Ordföranden Jan Jönsson och vice ordföranden Alexandra Mattsson
Åkerström utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden
meddelade att justering sker måndag den 24 februari.
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§3
Förvaltningen informerar

Förvaltningschefen Lena Lundström Stoltz informerade om
följande.

Nämnden kommer att bjudas in till ett studiebesök den 26 maj vid
Hamnvikshemmet i Nynäshamn, ett omvårdnadshem för män,
kvmnor och par med alkohol- eller blandmissbruk.

Den 12 februan deltog förvaltningschefen i ett lunchsemmarium
med Riksdagens utbildningsutskott och umversitetsalliansen Tno
Karolinska Institutet, KTH och Stockholms Universitet om
universitetsövergripande forskning om hemlöshetsproblematik,

Den 12 februan träffade förvaltningschefen representanter från
Delegation mot segregation (Deimos) för uppföljning av
stadens arbete för att minska och motverka segregation utifrån
statsbidraget som har fördelats under 2018 och 2019.

Den 1 7 februan träffade förvaltningsledningen representanter från
Länsstyrelsen i Stockholms län kring samverkan och
nätverksgrupper för gemensamma frågor

Den 19 februari genomfördes en kick off för Lansermg av
Operation Kvinnofrids nya, långsiktiga strategi och handlingsplan
för att förebygga och bekämpa våld i Stockholms län, ett nytt
regionalt program har tagits fram. Nämndens ordförande
Jan Jönsson ingår som representant för Stockholms stad i styrgrupp
för länssamarbetet mellan de myndigheter som ingår i arbetet.

Nämnden tackade för informationen.
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§4
Nämndens frågor till förvaltningen

Nämndens vice ordförande Alexandra Mattsson Åkerström ställde
fråga till förvaltningen om hur det förhåller sig med rekrytering av
familjehem.
Avdelningschef Jenny Swärd svarar att det är svårt att rekrytera nya
familjehem. Det pågår en kommunikationskampanj just nu med
förhoppning att fler personer kommer att vilja åta sig uppdrag som
familjehem eller som jourhem.

Ledamoten Jackie Nylander ställde fråga om hur det ser ut med
gruppen äldre kvinnor som hamnar i hemlöshet och om hur
förvaltningens möjligheter till stöd, med hänvisning till den rapport
från stadsmissionen om att allt fler kvinnor i 70-årsåldern tvingas
söka sovplatser på Stockholms härbärgen, som Sveriges Radio i ett
inslag kommenterat.

Ledamoten Birgitta Thulin frågar i sammanhanget om det är svårare
att nå kvinnor än män i hemlöshetssituation.

Avdelnmgschef Jenny Swärd svarar att det generellt är så att
kvinnor väntar längre än män innan man söker hjälp från
socialtjänsten. Jenny Swärd nämner också att den äldrelots som
stadens uppsökare utökats med gör ett fantastiskt arbete med att
hitta och hjälpa äldre i hemlöshet.

Nämnden tackade för svar.
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§5
Språkplikt - Deltagande i grundutbildning i svenska för rätt till
försörjningsstöd
Svar till kommunstyrelsen KS 2019/2004
Dnr 1.7.1-13/2020

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande

som svar på remiss från kommunstyrelsen om språkplikt -
deltagande 1 grundutbildning i svenska för rätt till
försörjningsstöd.

2. Paragrafen justeras omedelbart.

Ärendet
Regeringen föreslår i en promemoria att det införs ett tillägg i 4 kap.
1 § socialtjänstlagen (2001.453) om att den enskilde vid behov ska
delta i grundutbildnmg i svenska för att anses stå till
arbetsmarknadens förfogande, en så kallad språkplikt för den som
uppbär försörjningsstöd. Mot bakgrund av svårigheter för många
utrikes födda att inträda och etablera sig på arbetsmarknaden menar
regeringen att lagändrmgen är motiverad.
Förvaltningen ställer sig positiv till regeringens förslag, vilket 1

praktiken sannolikt innebär att incitamenten för att delta i
språkundervisning för den som uppbär ekonomiskt bistånd ökar,
vilket 1 sin tur torde leda till att fler individer närmar sig
arbetsmarknaden. Förvaltnmgen föreslår att nämnden godkänner
tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 22 januan 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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Särskilt uttalande
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V)
"Socialdepartementet har tagit fram ett förslag om ett tillägg i
socialtjänstlagen som förtydligar att skyldigheten att stå till
arbetsmarknadens förfogande även innefattar skyldighet att delta i
grundutbildning i svenska, en så kallad språkplikt.

Redan idag görs en individuell bedömnmg av en persons
språkkunskaper vid ansökan om försörjningsstöd. Visar det sig att
personen är i behov av språkkunskaper och kan erbjudas det ställs
det kravet redan idag för att erhålla försörjningsstöd Tackar
personen nej till språkundervisning är hen mte berättigad till
försörjnmgsstöd om det inte finns särskilda skäl, skäl som också
finns beskrivna i Socialdepartementets promemoria. Det är inte så
att försörjningsstöd utbetalas utan motkrav även om det låter så 1

detta lagförslag. Det finns alltså redan krav på den enskilde att göra
allt som kan möjliggöra att hen blir självförsörjande. Tyvärr lyckas
det inte alltid och då behöver samhällets yttersta skydd träda in.

Detta lagförslag bygger på tron att människor inte Själva vill göra
sitt yttersta att bli självförsörjande och slippa ha ekonomiskt
bistånd- något Vänsterpartiet vänder sig emot. Enligt forskning på
området (se bla Stranz Stockholms universitet) väljer ungefär
hälften av de som skulle ha rätt till ekonomiskt bistånd att inte ens
ansöka vilket torde vara ett större problem då ett stort antal
människor däribland barn lever fattigare än de egentligen borde."

Ersättaryttrande
Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda
uttalandet från (V).

{



R StockholmsV stad
Socialnämnden Protokoll

2020-02-18

§6
Säkrare samordningsnummer och bättre förutsättningar för
korrekta uppgifter i folkbokföringen
Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2020/69
Dnr 1 7 1- 20/2020

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner förvaltnmgens tjänsteutlåtande

som svar på remiss från kommunstyrelsen om säkrare
samordnmgsnummer och bättre förutsättningar för korrekta
uppgifter i folkbokförmgen.

2 Paragrafen Justeras omedelbart

Ärendet
Regeringen föreslår i en promemoria ett antal åtgärder som syftar
till att skapa ett säkrare system för samordningsnummer
Samordningsnummer är en sorts identitetsbeteckning för en person
som varken är eller har varit folkbokförd i Sverige och som därmed
mte innehar ett personnummer. Enligt förslag ska högre
identrtetskrav ställas när mdividen själv ansöker om numret.
Skatteverket kommer också att ges möjlighet att avregistrera
samordningsnummer som inte används, som har tilldelats på
felaktiga grunder eller som har missbrukats. I promemorian föreslås
även åtgärder för att skapa bättre förutsättnmgar för att
folkbokföringen ska innehålla korrekta uppgifter. Ett förslag är att
underrättelseskyldigheten till Skatteverket om misstänkta fel i
folkbokföringen utvidgas och kommer att omfatta samtliga
myndigheter. Förvaltningen ställer sig positiv till regeringens
förslag och föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som
svar till kommunstyrelsen.

Förvaltnmgen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat
den 10 februari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.

Särskilt uttalande
Ledamoten Arvid Vikman m.fl. (S)
"Det är av yttersta vikt för såväl individ som samhälle att
samordningsnumren kan utgöra ett gott underlag för såväl
ärendehandläggning som för beslutsfattande. Vi ställer oss bakom
förvaltnmgens förslag till beslut och välkomnar utredningen om
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säkrare samordningsnummer och bättre förutsättningar för korrekta
uppgifter I folkbokföringen. Det är bra att regeringen har tagit
initiativ och lägger förslag i syfte att bringa ordning och reda och
sätta stopp för att både människor och samhälle kan utnyttjas.

V I vill understryka vikten av att individen, oavsett ursprung,
skyddas mot att utnyttjas på svensk arbetsmarknad. Vi ser att ett
skydd som en utökad underrättelseskyldighet och samordnmg
mellan myndigheter kan bidra till att säkra goda villkor i arbetet och
en välfungerande, gemensam välfärd."
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§7
Stadens arbete mot våldsbejakande extremism,
revisionsrapport nr 2/2019
Yttrande till stadsrevisionen Revisionskontoret
Dnr 1.6.1-696/2019

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande

som yttrande till stadsrevisionen över projektrapport nr
2/2019 om våldsbejakande extremism.

2. Paragrafen justeras omedelbart.

Ärendet
Revisionskontoret har genomfört en granskning över om staden
bedriver ett strukturerat arbete för att motverka våldsbejakande
extremism. Granskningen visar att staden organiserat arbetet inom
ramen för ordinarie verksamhet och att arbetet utförs i enlighet med
intentionerna i budget och stadens nktlinjer för arbetet.
Stadens insatser och aktiviteter utgår från de tre åtgärdsområden
som specificeras i stadens riktlinjer för arbetet. Arbetet omfattar
bl.a. lotsfunktion, avhopparverksamhet och stöd till anhöriga.
Den sammanfattande bedömningen är att staden har strukturer för
arbetet mot våldsbejakande extremism. Några utvecklingsområden
har identifierats. Gällande socialnämndens arbete mot
våldsbejakande extremism understryker stadsrevisionens
granskning att socialnämnden behöver säkerställa att berörda
medarbetare fullföljer stadens webbaserade utbildning om
våldbejakande extremism. Förvaltningen föreslår att
tjänsteutlåtandet godkänns som yttrande till Revisionskontoret,

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 10 december 2019.

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.
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Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl.
(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Kristin Jacobsson (C) Michaela
Hollis (KD), yrkade bifall till förvaltnmgens förslag till beslut.
Ledamoten Arvid Vikman m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till
beslut.

Reservation
Ledamöterna Arvid Vikman, Lotten Hammar, tjänstgörande
ersättaren Lena Josefsson alla (S) reserverade sig mot beslutet till
förmån för det egna förslaget;
"Socialnämnden beslutar följande:
Remissen besvaras delvis med vad som sägs i förvaltningens
tjänsteutlåtande.
Socialnämnden ska i samråd med Kommunstyrelsen utreda hur
vägledningen för socialtjänstens arbete kring barn eller unga som
befinner sig 1 eller som befaras växa upp i en våldsbejakande miljö
har implementerats och fungerar i praktiken.
Socialförvaltningen ska säkerställa att berörda medarbetare går
stadens webbaserade grundutbildning om våldsbejakande
extremism
Därutöver anföra följande;
Stockholm ska vara en säker och trygg stad. Ansvaret för ett
tryggare Stockholm vilar på samtliga verksamheter i staden.
Stadsrevisionens rapport visar bnster i stadens arbete mot
våldsbejakande extremism. Brister som vi menar enkelt kan
åtgärdas. Genom en tydlig politisk riktnmg kan stadens arbete
stärkas för att motverka all form av extremism, oavsett om den
handlar om den autonoma miljön, vit makt-miljön eller
våldsbejakande islamistisk extremism. Vi menar att ett första steg är
att kommunstyrelsen och stadsdelsnämnderna får en samlad
rapportering av hur stadens insatser fortskrider och hur nämnderna
följer sma handlingsplaner.

Som stadsrevisionen konstaterar är det av stor vikt att medarbetare
går stadens webbaserade grundutbildning om våldsbejakande
extremism. Kunskap hos medarbetarna är central om tidiga och
snabba msatser ska sättas in för att motverka våldsbejakande
extremism. Därför är det beklagligt att så få har deltagit i
grundutbildningen under år 2019. Huvudansvaret hgger på
nämnderna att säkerställa att medarbetarna går grundutbildningen. (
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I rapporten lyfts att stadsdelsnämnder har gjort utredningar på
orosanrnälnmgar som inkommit gällande barn som befaras växa upp
i en våldsbejakande miljö när vårdnadshavare återvänt från
krigsdrabbat område. Det är anmärkningsvärt att samtliga
utredningar avslutades utan behov av insats. Det är svårt att tro att
inget barn har påverkats negativt av att dennes vårdnadshavare har
rört sig i våldsbejakande miljöer 1 Sverige och utomlands. Samhället
kan inte stå vid sidan av och se på när barn riskerar att växa upp
våldsbejakande miljöer. Insatser måste sättas in för att skydda
barnen.

Stadsrevisionen valde att avgränsa sin granskning. Vår förhoppning
är staden tar vid och utreder de områden som inte har belysts i
rapporten. Vi vill se utredningar kring hur stadens arbete för att
motverka våldsbejakande extremism ser ut inom skolverksamhet,
föreningsbidrag och krishantering. Det är centrala områden och som
staden ständigt behöver utveckla för att säkerställa att
våldsbejakande extremism inte främjas."

Särskilt uttalande
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl.
(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Knstin Jacobsson (C) Michaela
Hollis (KD)
"Att vara anställd i Stockholms stad är att arbeta i demokratins
tjänst. Samtliga stadens medarbetare måste ha grundläggande
kunskaper i våldsbejakande extremism för att kunna upptäcka och
agera på uttryck för och tecken på våldsbejakande extremism,
utifrån den yrkesroll man har. Därför har Stockholms stad tagit fram
en webbaserad utbildning på temat.

Vikten av att ha kunskap och att kunna agera gäller inte minst inom
socialförvaltningen, som har en viktig roll i stadens arbete mot
våldsbejakande extremism. Vi förutsätter därför att samtliga
medarbetare vid förvaltningen går den webbaserade utbildningen
och välkomnar att socialförvaltningen avser följa upp att så också
skett innan årets slut."

Särskilt uttalande
Ledamoten Linnea Vinge (SD)
"Sverigedemokraterna ser mycket allvarligt på att det är möjligt för
terrorister att bosätta sig i vår stad. Att polisens orosanmälningar
om barn som befaras växa upp i en våldsbejakande miljö avslutas
utan åtgärd är oroväckande och eftersom antalet anmälningar om

(
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barn som far Illa har ökat 1 Stockholms stad finns det anledning att
efterfråga svar gällande varför man landat i den slutsatsen.

Även om vi har förståelse för att stora delar av arbetet mot terrorism
och andra former av extremism ligger på nationell och polisiär nivå
så anser vi att Stockholms stad bör göra mer för att förhindra att
terrorister rör sig fritt bland stadens invånare."

Ersättaryttrande
Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi)
"Stockholms stad har ett ansvar för att barn som lever och växer
upp i Stockholm gör det under goda och trygga
uppväxtförhållanden. Det är av största vikt att de barn som växer
upp i eller vistas i extrema miljöer får rätt hjälp och stöd och att
resurser och insatser finns att tillgå för den här gruppen.

Därför är det uppseendeväckande och oroande att samtliga inledda
utredningar gällande oro för unga som befarades växa upp i
våldsbejakande miljöer lades ned utan insats.
Vi undrar, med anledning, av detta om socialtjänsten i Stockholms
stad verkligen har kunskap, resurser och insatser att möta och stötta
den här målgruppen. V 1 önskar en fördjupad analys avseende
anledningen till att samtliga utredningar avslutades utan insats."
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§8
Missbruk och kriminalitet - socialtjänstens arbete med barn
och unga - projektrapport 3/2019
Yttrande till stadsrevisionen Revisionskontoret
Dm 1.6.1-699/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som
yttrande till stadsrevisionen avseende Projektrapport m 3/2019
"Missbruk och kriminalitet - Socialtjänstens arbete med barn
och unga"

Ärendet
Revisionskontoret har granskat stadens arbete med att minska risken
för att barn och unga hamnar i missbruk eller kriminalitet. De
stadsdelsnämnder som granskats är Rinkeby-Kista, Skarpnäck och
Östermalm. Granskningen avser även socialnämnden. Staden
bedriver ett arbete för att minska risken att barn och unga hamnar i
missbruk eller kriminalitet. Förvaltningen delar uppfattning med
stadsrevisionen om vad som framkommit i rapporten och föreslår
att nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som yttrande
till Revisionskontoret.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 23 januari 2020.

Beslutsordning
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag till beslut.
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§9
Verksamhetsberättelse VB 2019 för Socialnämnden
Dnr 1.3.1-290/2018

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner verksamhetsberättelsen för 2019
2. Socialnämnden överlämnar verksamhetsberättelsen till

kommunstyrelsen
3. Socialnämnden återredovisar 55, 1 mnkr avseende eJ

utnyttjade medel för mottagande av nyanlända
4 Paragrafen Justeras omedelbart

Ärendet
Förvaltningen bedömer att det arbete som genomförts under året
bidragit till att nå kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och att
arbetet har genomförts I enlighet med verksamhetsplanen för 2019

• En modern storstad med möjligheter och valfrihet frö alla

• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt

• En ekonomiskt hållbar och mnovativ storstad frö framtiden

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 29 januan 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltnmgens förslag till beslut

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V),
ledamoten Arvid Vikman m.fl. (S)
"Mycket bra arbete har bedrivits inom socialnämndens verksamhet
för år 2019. Värt att nämna är till exempel att förvaltnmgen
återbetalar 55 miljoner till kommunstyrelsen till följd av färre
nyanlända som har behov av ekonomiskt bistånd och färre som bor i
tillfälliga boendelösningar. Detta är inte mmst en konsekvens av
byggandet av modulhus för nyanlända runt om i staden vilket visat
sig positivt och gott arbete mot arbete och studier som bednvs på
INTRO Stockholm, ett arbete som startades under vårt styre. Det är
dock oroande att Arbetsförmedlmgens nedskärningar nu påverkar
etableringen då de har längre väntetider än tidigare. Förvaltningen
skriver till exempel att mottagningstiderna på Mötesplatsen, där
nyanlända kan möta kommun, Arbetsförmedling, Försäkringskassan
och Skatteverket direkt efter ankomst till staden, nu har halverats
sedan halvårsskiftet.
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Vidare verkar majoritetens egna mål om att Stockholm ska ha
Sveriges bästa företagskhmat mte mycket för världen utan är
snarare det område som har minst grad av måluppfyllnad i årets
verksamhetsberättelse för socialnämnden.

En stor besvikelse är att arbetet med att bygga bort bnsten på SoL
och LSS-bostäder I staden fortfarande mte kommit igång.
Förvaltningen samordnar den stadsövergnpande boendeplanen 1
vilken det framgår att det finns drygt 1400 befintliga lägenheter i
bostad med särskild service och stadsdelsförvaltningarna uppger att
det finns behov ytterligare drygt 600 lägenheter. För närvarande är
det 53 brukare i kö till gruppbostad och ingen stadsdelsnämnd
planerar att bygga något för målgruppen, enligt boendeplanen. Här
behövs mer krafttag om något ska bh gjort. Det är inte hållbart att
vänta på att privata aktörer ska öppna boenden då vi vet att så inte
vart fallet de senaste åren. Det är en skam att funktionedsatta i
Stockholm inte kan få sina behov tillgodosedda av boende i en stad
som Stockholm utan är hänvisade till andra orter, anhöriga eller att
stå många år i kö.

Det är också tydligt att socialnämnden behöver en bostadspohtik för
fler billiga hyresrätter- tvärtemot vad majoriteten idag bedriver för
politik. I verksamhetsberättelsen framgår att antalet förmedlade
försöks-och träningslägenheter enligt Bostadsförmedlingen blev
cirka 460 stycken för 2019, vilket kan jämföras med årsmålet om
500 lägenheter. Förklaring som anges till varför målet om 500 inte
uppnåtts är för att det har funnits för få lägenheter med rimliga
hyresnivåer samtidigt planeras nu ombildningar av hyreslägenheter
med just rimliga hyresnivåer. En annan besvikelse är att målet om
100 genomgångslägenheter för barnfamiljer i osäkra
boendeförhållanden inte heller uppnås, endast 31 av 100 lägenheter
förmedlades under förra året att jämföra med 65 lägenheter 2018.
Staden behöver en sammanhållen politik för att utrota hemlösheten,
det hjälper inte att socialförvaltningen har bra arbetssätt kring denna
fråga när det saknas hyresrätter med rimliga hyror.

Vi ställer oss också lite frågande kring skrivningarna om
ungdomsmottagningarna. Visserligen är det önskvärt att unga med
olika kön och könstillhörigheter besöker ungdomsmottagningarna
men frågan är om man inte först ska klargöra huruvida andelen
pojkar/män som idag besöker UMO är rimligt eller eJ i förhållande
till hur behoven och önskemålen av att besöka mottagningarna ser
ut. V1 vet att fler unga tjejer mår psykiskt dåligt samt har andra
behov som kan mötas av ungdomsmottagningarna. Det är viktigt
att ungdomsmottagningarna inte åsidosätter unga tjejers behov eller
glömmer det viktiga behovet de idag fyller "

~-
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En satsnmg som vart lyckad och som finansieras via
stimulansbidrag från regeringen är SIP-samordnare i stadsdelarna
som också sitter med i BUS-samverkan. Tyvärr ser vi nu att flera
stadsdelar mte längre har kvar SIP-samordnare då de saknar medel i
stadsdelarna att finansiera en fortsatt satsning, något som är viktigt
om man vill öka just samverkan rörande barn som far illa.
Majoriteten bör tillskjuta medel så att detta finns i alla
stadsdelsnämnder om man menar allvar med samverkan runt barn i
behov av detta.

Ersättaryttrande
Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde I det särskilda
uttalandet från (V), (S).
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§ 10
Generella effektiviseringar inom socialnämnden svar på
skrivelse från {V)
Dnr 1 7.2-703/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som
svar på skrivelse från (V) om generella effektivisermgar inom
socialtjänsten

Ärendet
Nämnden har efter sknvelse från Alexandra Mattsson Åkerström
m.fl. (V) uppdragit till förvaltningen att besvara ett antal frågor som
rör generella effektiviseringar inom socialnämnden.
Kommunfullmäktiges budget för 2019 innehöll en generell
effektivisering för socialnämnden på 15,7 mnkr. I ärendet redovisas
att de omstruktureringar samt avveckling av verksamheter som, på
grund av lägre efterfrågan, genomfördes under 2018 har gett en god
ekonomisk effekt under 2019 och medfört en hög beläggning vid
socialförvaltningens kvarvarande och omstrukturerade utförar
verksamheter. Detta har bidragit till att verksamheterna i mindre
utsträckning påverkats av de generella effektivisenngarna för 2019
Den minsknmg av antalet anställningar som beskrivs i detta ärende
är i huvudsak en följd av mmskat mottagande av nyanlända men
även en minskad arbetsmängd. Därutöver har vissa lokal
förändringar samt prisjusteringar genomförts som också bidragit till
effektiviseringen. Förvaltningen föreslår socialnämnden besluta att
skrivelsen med hänvisning till tjänsteutlåtandet är besvarad.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 15 januari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§ 11
Verksamhetschef enligt hälso- och sjukvårdslagen (HSL) -
vård- och omsorgsboendet Gamlebo
Dnr 1.2.1-5/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden utser biträdande enhetschef Carina Lummer
till verksamhetschef, enligt 4 kap 2 § Hälso- och
sjukvårdslagen för vård- och omsorgsboendet Gamlebo

Ärendet
Vårdgivare som bedriver hälso- och sjukvård ansvarar för att utse
en verksamhetschef, som ansvarar för verksamhet där det bedrivs
hälso- och sjukvård, enligt 4 kap. 2 § hälso- och sjukvårdslagen
(2017 30) Förvaltningen föreslår att socialnämnden utser
biträdande enhetschef, Carina Lummer, till verksamhetschef för
vård- och omsorgsboendet Gamlebo.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet 1 ett tjänsteutlåtande
daterat den 13 januari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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§ 12
Redovisning av lex Sarah 2019
Dnr I 9.2-11/2020

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner redovisningen av samtliga inkomna lex
Sarah-rapporter, information, utredningar och beslut under år 2019.

Ärendet
Med lex Sarah avses en skyldighet för en verksamhet att rapportera,
utreda och åtgärda när det finns misstanke om eller påtaglig risk för
ett missförhållande. Syftet med lex Sarah är att utreda och åtgärda
brister i den egna verksamheten för att på så sätt stärka
verksamhetens kvalitet. Förvaltningen har under år 2019 mottagit
20 rapporter om misstänkta missförhållanden enligt lex Sarah. Av
de inkomna rapporterna har åtta händelser efter utredning bedömts
utgöra missförhållanden inom ramen för lex Sarah. Av dessa åtta
missförhållanden har två bedömts utgöra allvarliga
missförhållanden och anmälts för vidare hantering hos IVO. De
missförhållanden som har uppmärksammats och rapporterats till
förvaltningen härstammar huvudsakligen från avvikelser kring
rutiner, riktlinjer eller arbetssätt. Förvaltningen föreslår att nämnden
godkänner redovisningen.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den IO januari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltnmgens förslag till beslut.
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§ 13
Barnrättsperspektiv inom socialtjänsten - rapportering av
budgetuppdrag
Dnr 3.1.1-849/2017

Socialnämndens beslut
Socialnämnden godkänner förvaltningens rapport om
barnrättsperspektrv mom socialtjänsten

Ärendet
Den 1 Januari 2020 trädde lag (2018.1197) om Förenta nationernas
konvention om barnets rättigheter (Barnkonventionen) i kraft. För
att stödja stadsdelsförvaltningarna 1 att uppfylla och göra
barnrättsperspektivet levande inom socialtjänstens verksamheter
påbörjade socialförvaltningen 2017 ett arbete med att ta fram ett
stödmatenal och en plan för implementering. Arbetet har utgått från
de uppdrag i budget 2017, 2018 och 2019 som har handlat om
barnrättsperspektiv och barns rätt till delaktighet. I Stockholms stad
finns sedan 2018 också Programför barnets rättigheter och
inflytande i Stockholms stad som är antaget av kommunfullmäktige
För att stödja stadsdelsförvaltningarna i att uppfylla och göra
barnrättsperspektrvet levande mom socialtjänstens verksamheter har
socialförvaltningen tagit fram ett stödmaterial och en plan för
implementering, såväl inom barn och unga som mom de
verksamheter som i första hand möter vuxna och där barn påverkas
indirekt. Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner
rapporten.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 10 januan 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltnmgens förslag till beslut.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Alexandra Mattson Åkerström m.fl. (V),
ledamoten Arvid Vikman m.fl. (S).
"V1 ser positivt på att det arbete som v1 i den rödgrönrosa
majoriteten påbörjade med ett utökat barnrättsperspektiv inom
socialtjänsten fortsätter. Det är viktigt att barn blir synliggjorda och
får sina rättigheter tillvaratagna i alla ärenden där barn berörs av
beslut.
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Vi ser vidare mycket positivt på att arbetet har utgått från det
program för barns rättigheter och inflytande i Stockholms stad som
togs fram av den rödgrönrosa majoriteten.

Trots omfattande och ambitiöst material med höga ambitioner så
saknar v1 en konkretisenng om vad införandet av barnkonventionen
som lag kommer att mnebära för förändring i socialtjänstens arbete.

Vi ser med oro på hur den grönblå majoriteten lagt hårda
besparingskrav på stadsdelsnämnderna vars verksamheter är de som
möter barn och unga i vardagen. Ett förstärkt barnrättsperspektiv
kräver mte bara nya rutiner utan också en väl utbyggd välfärd där
socialtjänsten, skolan, förskolan och andra aktörer som möter barn
har möjlighet att utveckla gemensamma arbetssätt för att säkerställa
att barns rättigheter tas tillvara.

För att en hårt pressad socialtjänst, till fullo, ska kunna leva upp till
ambitionen om att barns bästa alltid ska beaktas i första hand I alla
åtgärder som rör barn behöver resurser frigöras och riktlinjer ses
över. Det ställer också frågor om hur socialtjänsten till exempel ska
agera när vuxna inte uppfyller de krav som ställs på dem och
konsekvenser av detta drabbar barn.

En viktig del är att barn får kunskap om sina rättigheter, får sina
röster hörda och tagna på allvar Att detta ska göras framgår klart
och tydligt av ärendet. Vad som tyvärr inte är lika tydligt är vilken
mandat socialtjänsten har att ta beslut som baseras på just barnets
rättigheter i de fall där vuxna av olika anledningar inte fullgjort sma
skyldigheter. "

Ersättaryttrande
Ersättaren Annas Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda
uttalandet från (V),(S).
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§ 14
Stockholms stads program för att motverka hemlöshet
2020-2025
Dnr 3 1.1-849/2019

Socialnämndens beslut
1 Socialnämnden godkänner förslag till program för att

motverka hemlöshet 2020-2025
2. Ärendet överlämnas till kommunstyrelsen

Ärendet
Stockholms stads program för att motverka hemlöshet 2020-2025
är en fortsättning på programmet mot hemlöshet 2014-2019. Det
nya programmet har tagits fram utifrån utvärderingar av arbetet
under föregående programperiod samt utifrån erfarenhetsutbyte med
representanter från socialtjänsten, ideella organisationer samt
stadens bostadsbolag. Programmet beskriver hur stadens socialtjänst
ska arbeta för att motverka hemlöshet, dels vilka insatser och
verktyg som stadens socialtjänst kan använda till stöd för personer i
processer ur hemlöshet, dels de förhållningssätt som ska prägla
socialtjänstens arbete med att motverka hemlöshet. Programmet
innehåller sex mål samt tre strategier för socialtjänstens arbete med
att motverka hemlöshet. Det framförs förslag om att stadens
definition av hemlöshet språkligt förnyas vilket mte påverkar vilka
personer som bedöms befinna sig i hemlöshetssituationer.
Programmet belyser vikten av löpande kunskapsutveckling i syfte
att säkerställa att det stöd som erbjuds personer som befinner sig 1

hemlöshet utgår från evidensbaserade metoder.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 10 februari 2020

Beslutsordning
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och
fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag.

Yrkanden
Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl.
(M), Mariana Moreira Duarte (MP) Kristm Jacobsson (C) Michaela
Hollis (KD), yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut.
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V),
ledamoten Arvid Vikman m.fl. (S) yrkade bifall till eget förslag till
beslut.
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Reservation
Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström, ledamoten Jackie
Nylander båda (V), ledamöterna Arvid Vikman, Lotten Hammar,
tjänstgörande ersättaren Lena Josefsson alla (S) reserverade sig mot
beslutet till förmån för det egna förslaget;
"I Delvis bifalla socialförvaltnmgens förslag till beslut
2.Kommunstyrelsen tillsammans med berörda nämnder och bolag
får I uppdrag att ta fram ett nytt program med ett tydligt mål om att
utrota hemlösheten, med detta ska tillhörande handlingsplan tas
fram
3.Därutöver anförs följande

Varje kommun är enligt lag skyldig att planera för
bostadsförsörjningen i syfte att alla kommunens invånare ska ha en
god bostad något som allt fler kommuner idag mte lever upp till.
Det är vidare stadens ansvar att tillgodose behovet av bostäder i
kommunen, inte socialtjänstens. Därför anser v1 att ett program mot
hemlöshet ska ha som mål att utrota hemlösheten för att leva upp till
gällande lagstiftnmg och målen i Agenda 2030. Programmet med
tillhörande handlingsplan bör hgga på kommunstyrelsen där
socialnämnden är en part precis som stadsdelsnämnderna,
exploateringsnämnden, SHIS bostäder, allmännyttan med flera är
egna partner där alla tar ansvar för sin del.

Förra mandatpenoden ledde vi arbetet mot att minska hemlösheten
bland äldre i staden, något som gav effekt redan första året och som
detta program också kan lära av. För att lyckas med arbetet mot
hemlöshet krävs både förebyggande arbete, akuta msatser samt en
långsiktig plan för att det ska finnas tillräckligt många lägenheter i
staden till en hyra som de som efterfrågar dessa har råd med. Det
håller inte att socialnämnden har ett väl fungerande arbete på
Enhetenför hemlösa med de allra mest utsatta samtidigt som
majoriteten säljer ut lägenheter med nmliga hyror I år har inte
behovet av försöks och träningslägenheter kunnat tillgodoses på
grund av avsaknad av bostäder med nmliga hyror och endast 31/100
genomgångsbostäder har förmedlats till hemlösa barnfamiljer.

Vi vill se krafttag mot en av stadens absolut största utmanmgar,
hemlösheten. En del av förslagen som finns med i programmet är
bra, mte minst att hemlöshetsarbetet ska utgå från evidens med
Bostad först och barnens behov i centrum, men detta nya program
mnebär inte mycket nytt mot tidigare. I ett hemlöshetsprogram
behövs också ett arbetssätt för alla de stockholmare som idag
befinner sig i strukturell hemlöshet utan sociala problem. Detta är
en grupp som kommer växa kraftigt kommande år då många väntas
flytta från SHIS bestånd och som är osynliga i den här rapporten. "
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Särskilt uttalande
Ledamoten Linnea Vinge (SD)
"Trots att det i det antagna programmet för att motverka hemlöshet
finns ett tydligt mål om att antalet hemlösa i Stockholms stad ska
minska så ligger antalet kvar på en konstant nivå. Antalet kvinnor
som lever i hemlöshet ökar, vilket är oroande eftersom man som
kvinna är extra utsatt i denna redan utsatta situation.

Vi instämmer i förvaltningens synpunkt att arbetet mot hemlöshet
ska vara i ständig utveckling, men vill understryka att än mer måste
göras för att målen i programmet ska uppnås. "

Ersättaryttrande
Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i förslag till beslut
och reservation från (V),(S).
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§ 15
Ansökan om statsbidrag för verksamheten personliga ombud
år 2020
Dnr 3.1.2-635/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden ansöker hos Länsstyrelsen i Stockholms län
om statsbidrag för år 2020 för verksamheten personliga
ombud.

Ärendet
Länsstyrelsen I Stockholms län har begärt att en ansökan om
fortsatta statsbidrag för 2020 avseende verksamhet med personliga
ombud (PO) ska inlämnas senast 2020-01-15. Länsstyrelsen medger
att nämndens ansökan inkommer senare, dock senast 2020-03-01.
Verksamheten har sm organisatoriska tillhörighet vid Enheten för
hemlösa. Ombuden har på så sätt hög tillgänglighet till målgruppen
och närhet till samarbetspartners som är samlokaliserade med
Enheten för hemlösa, bl.a. Medborgarkontoret och Pelarbacken.
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner ansökan om
fortsatta statsbidrag för 2020 avseende 1,5 heltidstjänster personliga
ombud.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 21 januari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.

✓--
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§ 16
Redovisning av verksamhet med personligt ombud vid
enheten för hemlösa, verksamhetsår 2019
Dnr 3.1.2.-571/2018

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner redovisningen av verksamhet

med personligt ombud för hemlösa med psykiska
funktionshinder för verksamhetsår 2019

2. Redovisningen sänds till Länsstyrelsen I Stockholms län

Ärendet
Länsstyrelsen i Stockholms län har begärt en redovisning av
verksamheten med personligt ombud för hemlösa med psykiska
funktionshmder för 2019, senast 2020-01-15. Länsstyrelsen medger
att nämndens yttrande inkommer senare, dock senast 2020-03-01.
Under 2019 har totalt 40 personer, 8 kvinnor och 32 män, varit
aktuella inom PO-verksamheten. De vanligaste kontaktorsakerna
för både männen och kvmnorna var stöd i kontakt med myndighet
eller Sjukvård samt ekonomi och bostad. Under 2019 har de
personliga ombuden inte rapporterat några systembrister.
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner redovisningen
av PO-verksamheten för 2019.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet I ett tjänsteutlåtande
daterat den 15 januari 2020

Beslutsordning
Nämnden beslutade enligt förvaltnmgens förslag till beslut.



R StockholmsV stad
Socialnämnden

Protokoll
2020-02-18

§ 17
Socialinspektörernas årsrapport 2019
Dnr 3.4.1.-818/2019

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner socialtjänstinspektörernas

årsrapport
2. Socialnämnden överlämnar rapporten till kommunstyrelsen
3 Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga

stadsdelsnämnder

Ärendet
Under 2019 har socialtjänstinspektörerna genomfört granskningar
vid fem stadsdelsförvaltningar gällande våld I nära relation samt
följt upp tidigare granskningar. I kvalitetsgranskningarna om våld i
nära relation framkom inga större skillnader beträffande
handläggning och bedömning vid de aktuella
stadsdelsförvaltnmgarna, vilket utifrån ett likställighetsperspektiv är
positivt. Genomgående fick brukaren snabbt msatser som svarade
mot behov av skydd. Merparten av utredningarna byggde på
användandet av FREDA, standardiserade bedömningsmetoder för
farlighetsbedömning och beskrivning utifrån våldsutsatthet.
Andelen barnkonsekvensanalyser har ökat. Utvecklingsområden var
bland annat att hjälpbehovet på lång sikt var mindre
uppmärksammat och att analys utifrån särskild utsatthet ofta
saknades. Uppföljning av gransknmg om tillämpningen av LVU
och LVM visar att det som framkommit vid granskning använts
som underlag I stadsdelsförvaltningarnas utvecklmgsarbete och har
bidragit till likställighet över staden. Förvaltningen föreslår att
nämnden godkänner årsrapporten.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 7 januari 2020.

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltnmgens förslag till beslut.
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§ 18
Funktionshinderinspektörernas årsrapport 2019
Dnr 3 4.1-282/2019

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner funktionshindermspektörernas

årsrapport 2019
2. Socialnämnden överlämnar rapporten till samtliga

stadsdelsnämnder

Ärendet
Granskning av myndighetsutövnmg mom socialpsykiatrin visar att
löpande journalförmg behöver säkerställas 1 handläggningen. I
majoriteten av de granskade ärendena i stödboende finns löpande
dokumentation så att genomförandet av insatsen går att följa,
Information och stöd till anhöriga är ett generellt utvecklingsområde
inom hela verksamhetsområdet socialpsykiatri. Vidare behöver
barnrättsperspektrvet i handläggnmgen av ärenden som rör vuxna
stärkas. Sammantaget visar årets granskning att få personer deltar i
biståndsbedömd sysselsättning. Funktionshinderinspektörerna vill
utifrån årets granskningsresultat betona vikten av att upprätta en
långsiktig planering när olika boendeinsatser beviljas. Sammantaget
visar årets granskning att få personer deltar i biståndsbedömd
sysselsättning. En arbetsmriktad sysselsättning för målgruppen kan
bidra till återhämtning och delaktighet i samhällslivet.
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten.

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 7 Januari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.
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§ 19

Anmälningsärenden
A. Förvaltningsgruppens protokoll 2020-02-12
B. Protokoll från funktionshinderrådet 2020-02-13
C Tjänstemannabeslut, nedskrivning av fordran
D Inkomna skrivelser
E. Individutskottets protokoll från sammanträde

2020-01-31, 2020-02-07
F. Tillståndsutskottets protokoll från sammanträde

2020-01-15
G Uppdaterad arkrvbeskrivrung 2020-02-03

Dnr 2.2.4-108/2019

Socialnämndens beslut
Socialnämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.

{
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§ 20
Övriga frågor
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§ 21
Upphandlingsdokument - Upphandling av
handledningstjänster för socialförvaltningens verksamheter i
Stockholms stad
Dnr 2.11 1-320/2019

Socialnämndens beslut
1. Socialnämnden godkänner upphandlingsdokument för

upphandlmg av handledningstjänster för socialförvaltningens
verksamheter

2 Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att fatta
besluten om deltagande i det dynamiska inköpssystemet och vid
behov avbryta systemet

3 Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för
nämndens räkning besluta om:

Uteslutning från deltagande 1 det dynamiska inköpssystemet,
Godkännande av nya leverantörer till det dynamiska
inköpssystemet

- Ändringar I det dynamiska inköpssystemet, samt
- Ändringar i mallen för anbudsmbjudan som utgöt en del av

upphandlingsdokumenten

4. Socialnämnden ger förvaltnmgschefen möjlighet till delegering
av åtgärderna i punkt 3.

5. Paragrafen justeras omedelbart.

Ärendet

Upphandlingen avser handledningstjänster för socialförvaltningens
verksamheter. Socialförvaltningen har tidigare genomfört
direktupphandlingar av handledningstjänster. Behovet av
handledningstjänster är emellertid återkommande. Det har därför
tagits beslut om att genomföra en öppen upphandling som riktar sig
till leverantörer med kvalificerade handledare. Upphandlmgen
genomförs genom ett dynamiskt inköpssystem. Det dynamiska
mköpssystemet gör det möjligt för socialförvaltningen att få tillgång
till ett särskilt brett urval av leverantörer, och på så sätt utnyttja
konkurrensen på bästa sätt vid inköp av handledningstjänster.
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Syftet med upphandlingen är att uppfylla enheternas behov av
handledningstjänster Enheterna har behov av handledning för att
stödja och utveckla gruppens/individens yrkesroll i metoder och
förhållningssätt i det kontmuerliga arbetet med olika brukargrupper.
Detta för att ge gruppen/individen möjlighet att utvecklas i sin
yrkesroll, ge möjlighet till reflektron och förståelse av sig Själv och
andra.

Socialförvaltnmgen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande
daterat den 17 januari 2020

Beslutsordning
Nämnden ställde sig bakom förvaltnmgens förslag till beslut.

Ledamoten Linnea Vinge (SD) deltog inte i beslutet.

-------
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